
112年 3月學術演講會 

主辦單位：社團法人臺中市大臺中醫師公會 

協辦單位：仁愛醫療財團法人大里仁愛醫院 

日    期：112年 03 月 05日 (星期日)下午 13時 30 分至 16 時 30 分 

上課地點：仁愛醫療財團法人大里仁愛醫院－10樓泉生大講堂 

上課地址：台中市大里區東榮路483號 

           

課 程 表 

時   間 題   目 講   師 

13：15至 13：25 報    到  

13：25至 13：30 主席致詞 
魏重耀 理事長 

 

13：30至 14：30 腦血管疾病的預防與治療 

大里仁愛醫院 

(神經內科)  

朱展麟醫師 

14：30至 15：30 當前主動脈瓣疾病之治療 

大里仁愛醫院 

(心臟血管外科/外科部) 

林雍凱 主任 

15：30至 16：30 骨質疏鬆症對骨科醫師的衝擊 

大里仁愛醫院 

(骨科系/關節骨科)  

黃贊文主任 

 

※ 報名方式： 

1、本會網站(gtma.org.tw) 

2、本會電話：04-25222411 楊小姐 

 



個人資料表  (僅供大臺中醫師公會學術演講用) 

一、基本資料：      

中文姓名 黃贊文 英文姓名 
  

 

身分證字號  性別 ■男□女 出生日期  

聯絡地址  

聯絡電話  

傳真號碼  E-mail  

二、主要學歷由最高學歷依次填寫，若仍在學者，請在學位欄填「肄業」。 

學校名稱 國別 主修學門系所 學位 起訖年月(民國年/月) 

台北醫學大學 台灣 醫學系 學士 86.07-93.06 

     

     

     

三、現職及與專長相關之經歷指與研究相關之專任職務，請依任職之時間先後順序由最近者往前追溯。(請

務必填寫二項以上) 

服務機構 服務部門／系所 職稱 起訖年月(民國年/月) 

嘉義長庚醫院 關節重建科 科主任 109.07-111.03 

仁愛醫療財團法人大
里仁愛醫院 

骨科系 系主任 111.07.01 

仁愛醫療財團法人大
里仁愛醫院 

關節重建科 科主任 111.07.01 

仁愛醫療財團法人大
里仁愛醫院 

醫研部 主任 111.07.01 

 
四、專長請自行填寫與研究方向有關之學門及次領域名稱。 

 

1. 骨質疏鬆 2. 人工關節 3. 骨折創傷 4.  

 



五、課程題目大綱(約 100個字以上，中英文不限) 

題目： 

Literatures have proved the efficacy in reducing the risk of fracture 

in the spine, hip and other nonvertebral osseous sites. 

In the last decade, many studies have shown good results with off-label 

use of osteoporosis medicine in orthopedic surgery. There was no clinically 

detectable delay to fracture healing following osteoporosis treatment. In 

addition, osteoporosis medicines do not impair spinal fusion. For total joint 

arthroplasty, recent data have shown that osteoporosis medicines are 

effective at increasing early bony ingrowth, decreasing the postoperative 

loss of BMD, and increasing the longevity of implants by reducing the need 

for revisions secondary to aseptic loosening. 

Considering the benefit aspects of osteoporosis treatment, use of 

osteoporosis medicines after fracture fixation surgery, lumbar fusion 

surgery, and total joint arthroplasty is suggested. Orthopedic surgeons need 

to be familiar with the use of osteoporosis medicines and current indications. 


